

PUBLIC



CI & Boilerplate

Company name (always written in lower case)	sproof
Legal company name	sproof GmbH
Founders	Dr. Clemens Brunner (CEO, Co-Founder) Dr. Fabian Knirsch (CEO, Co-Founder) Erich Höpoldseder (Co-Founder)
Management	Dr. Clemens Brunner (CEO, Co-Founder) Dr. Fabian Knirsch (CEO, Co-Founder) Philipp Gernerth (CPO) Andreas Steiner (CSO)
Location	Salzburg (HQ), Vienna
Founded in	Autumn 2019
Business model	Software as a Service (SaaS)
Product description	Web-based cloud solution for digital signature processes and identity verification
Product line	• sproof Ident – White-label solution for identity verification and KYC processes. • sproof Sign – Europe's No. 1 cloud platform for e-signature workflows. • sproof Widget – Integration module for eIDAS-compliant e-signatures. • sproof eID Hub – Central gateway connecting relevant national European eIDs and Trust Service Providers for eIDAS-compliant QES. • sproof Fastlane – Hybrid signing solution for end-customer interactions, enabling seamless, account-free external signatures integrated directly into internal approval workflows (e.g., SEPA mandates & service contracts). • sproof Validate – Automated verification of e-signatures and document integrity.
Security & Compliance	eIDAS, DORA, FDA, GDPR, ISO27001, EUDI-Wallet-ready, ZertES

Colours	<u>Primary colours</u> Trust Green #297048 Real Black #000000 Medium Light Grey #DAE1DE White #FFFFFF Light Grey #F6F8F9 <u>Secondary colours</u> Accent Green #42E48B Dark Grey #2B322F Medium Grey #9EA9A4 Black #1A1F1CX
Logo (separate files in press kit)	
Contact	+43 (0) 50 42 345 presse@sproof.com sproof GmbH Office Salzburg Urstein Süd 19/2 A-5412 Puch b. Hallein Office Wien Wohllebengasse 12-14 A1040 Wien

Company Portrait – Short (DE)

Die sproof GmbH mit Sitz in Salzburg und Wien ist die europäische Expertein für digitale Signaturlösungen und Identitätsprüfungen. Mit einer modularen Plattform vereint sproof beide Prozesse in einem nahtlosen, rechtskonformen Workflow. Das Ziel: Unternehmen in Europa dabei zu unterstützen, ihre Vertrags- und Onboarding-Prozesse vollständig zu digitalisieren – mit maximalem Vertrauen, eIDAS-Konformität, strengem Datenschutz und einem klaren Fokus auf europäische digitale Souveränität. Die flexibel kombinierbaren Produktmodule von sproof – darunter sproof Sign, sproof Fastlane, sproof Ident, sproof Widget, sproof Validate und sproof eID Hub – lassen sich als fertige Web-Anwendung, über API-Integration oder direkt in gängigen Office-Tools nahtlos in den Arbeitsalltag von Unternehmen integrieren.

Company Portrait – Short (EN)

sproof GmbH, headquartered in Salzburg and Vienna, is Europe's leading specialist for digital signature solutions and identity verification. With a modular platform, sproof combines both processes into one seamless, legally compliant workflow. The mission: to support companies across Europe in fully digitising their contract and onboarding processes – with maximum trust, eIDAS compliance, strict data protection, and a strong focus on European digital sovereignty. sproof's flexible, modular product suite – including sproof Sign, sproof Fastlane, sproof Ident, sproof Widget, sproof Validate, and the sproof eID Hub – can be seamlessly integrated into daily business operations as a ready-to-use web application, via API integration, or directly within common office tools.

Company Portrait – Long (DE)

Die 2019 von Dr. Clemens Brunner, Dr. Fabian Knirsch und Erich Hoepoldseder gegründete sproof GmbH ist ein führender europäischer Anbieter für digitale Signaturen und Identitätsprüfungen und unterstützt Unternehmen und Organisationen bei der sicheren Digitalisierung geschäftskritischer Vertrauensprozesse. Tief verwurzelt in der Datenschutz- und Sicherheitsforschung an der FH Salzburg setzt sproof auf maximale Sicherheit, Compliance und Effizienz – mit einem klaren Fokus auf europäische digitale Souveränität.

Die sproof-Plattform besteht aus sechs flexibel kombinierbaren Produktmodulen: sproof Sign, sproof Fastlane, sproof Ident, sproof Widget, sproof Validate sowie dem sproof eID-Hub. Das Flaggschiffprodukt sproof Sign ist eine skalierbare, cloudbasierte Plattform für elektronische Signaturen, die höchste Anforderungen an Rechtssicherheit, Interoperabilität und nahtlose Integration erfüllt. Ergänzt wird das Angebot durch sproof Ident, eine integrierte Identitätsprüfungslösung, die qualifizierte elektronische Signaturen (QES) und digitale Identitäten in einem durchgängigen End-to-End-Prozess ermöglicht. Unternehmen können diese Lösungen entweder als sofort einsatzbereite Web-Lösung nutzen oder über APIs und Integrationen direkt in bestehende Office- und IT-Systeme einbinden. Damit lassen sich Signatur- und Identitätsprozesse vollständig automatisieren und sicher in bestehende Geschäftsprozesse integrieren.

Alle Daten werden ausschließlich in der Europäischen Union verarbeitet und gespeichert. sproof entwickelt seine Technologie unabhängig und vollständig in Europa und stellt damit eine vertrauenswürdige Alternative zu außereuropäischen Anbietern dar – im Einklang mit eIDAS und strengen EU-Datenschutzstandards.

Führende Organisationen wie die Universität Hamburg, Kyocera, Datev, Teleclinic, Sony DADC, Salzburg AG und Energie AG vertrauen auf sproof aufgrund seiner leistungsstarken Infrastruktur, der nachweislichen Rechtssicherheit und der reibungslosen Integration in bestehende IT-Systeme.

sproof steht für langfristige Zuverlässigkeit, hohe Skalierbarkeit und Nachhaltigkeit und unterstützt Unternehmen aktiv beim Übergang in eine papierlose und ressourcenschonende Zukunft. Mit einem klaren Fokus auf die DACH-Region (Deutschland, Österreich, Schweiz) setzt das Unternehmen auf starke Partnerschaften, Zertifizierungen und kundennahe Zusammenarbeit. Durch die Priorisierung von Enterprise-Kunden mit hohen Skalierungsanforderungen und strategischem Potenzial gewährleistet sproof einen schnellen ROI, eine nahtlose Digitalisierung und höchste Rechtskonformität.

Company Portrait – Long (EN)

Founded in 2019 by Dr Clemens Brunner, Dr Fabian Knirsch and Erich Hoepoldseder, sproof GmbH is a leading European provider of digital signature and identity verification solutions, helping businesses and organisations securely digitise business-critical trust processes. With its roots firmly embedded in privacy and security research at Salzburg University of Applied Sciences, sproof is committed to delivering the highest standards of security, compliance and efficiency, with a clear focus on strengthening Europe's digital sovereignty.

The sproof platform comprises six modular products that can be combined flexibly: sproof Sign, sproof Fastlane, sproof Ident, sproof Widget, sproof Validate and the sproof eID Hub. Its flagship product, sproof Sign, is a scalable, cloud-based electronic signature platform designed to meet the highest standards of legal compliance, interoperability and seamless integration. It is complemented by sproof Ident, an integrated identity verification solution that enables qualified electronic signatures (QES) and digital identities within a single end-to-end workflow. Organisations can either use these solutions as ready-to-use web applications or integrate them directly into existing office and IT environments via APIs and pre-built integrations. This enables signature and identity verification processes to be fully automated and securely embedded into existing business workflows.

All data is processed and stored exclusively within the European Union. sproof develops its technology independently and entirely in Europe, providing a trusted alternative to non-European providers while ensuring full compliance with the eIDAS Regulation and stringent EU data protection standards.

Leading organisations including the University of Hamburg, Kyocera, DATEV, TeleClinic, Sony DADC, Salzburg AG and Energie AG rely on sproof for its robust infrastructure, proven legal compliance and seamless integration with existing IT systems.

sproof stands for long-term reliability, scalability and sustainability, actively supporting organisations in their transition to paperless, resource-efficient operations. With a strong focus on the DACH region (Germany, Austria and Switzerland), the company builds lasting partnerships through certifications, close customer collaboration and a commitment to enterprise clients with demanding scalability requirements and strategic growth potential. By prioritising these organisations, sproof enables rapid return on investment, seamless digital transformation and the highest levels of legal compliance.